



DR. DAVID SHARPE

Piano | Piano

EMERGING ARTIST STREAM

VOLET ARTISTES ÉMERGENT

David Sharpe is a versatile pianist and educator who has performed and presented across Canada, the USA and Europe. Born in Summerside, PEI, Sharpe holds an ARCT and bachelor degrees in music (with distinction) and education from Mt. Allison University, where he was Valedictorian. He won the *Atlantic Young Artist Competition* in 1995. Sharpe went on to attain master and doctoral degrees in piano performance and pedagogy from Arizona State University, where he also completed a law degree. During his time at ASU, Sharpe was the collegiate winner in Arizona of the MTNA performance competition in piano three years in a row, and won several awards for the performance of contemporary music. He has premiered new works, performed in contemporary music ensembles, and taken part in several festivals including Adamant, Vermont; Las Vegas, Nevada; and Deutscher Tonkünstlerverband in Münster, Germany. He has taught in the summer piano program at Interlochen, Michigan.

Dr. Sharpe serves as a senior piano and piano pedagogy examiner for RCM Examinations. In addition, Dr. Sharpe has served as a reviewer for materials of the Frederick Harris Music Company, and presented workshops on their publications to piano teacher associations across the USA. He has presented at local, state, national and international music conferences including the CFMTA, MTNA and EPTA (European Piano Teachers' Association) on a variety of topics including building music memory and tying the title to the teaching – bringing musical images to life. His piano students have won top honors in music competitions and examinations. Dr. Sharpe has recently returned to PEI where he based in Stratford and serves as President of the PEI Symphony Orchestra and is a member of PEIRMTA.



David Sharpe est un pianiste et un éducateur polyvalent qui s'est produit sur scène partout au Canada, aux États-Unis et en Europe. Né à Summerside (Î.-P.-É.), David Sharpe est titulaire d'un ARCT et a obtenu des baccalauréats en musique (avec distinction) et en enseignement à l'Université Mount Allison où il a été major de sa promotion. Il a remporté le concours Atlantic Young Artist en 1995. M. Sharpe a ensuite obtenu une maîtrise et un doctorat en interprétation et en pédagogie du piano à l'université d'État de l'Arizona où il a également obtenu un diplôme en droit. Pendant son séjour à l'ASU, M. Sharpe a été le lauréat universitaire de l'Arizona trois ans de suite au concours d'interprétation du piano de la MTNA, et a remporté plusieurs prix à titre d'interprète de musique contemporaine. Il a présenté de nouvelles œuvres, s'est produit dans des ensembles de musique contemporaine et a participé à plusieurs festivals, notamment ceux d'Adamant (Vermont), de Las Vegas (Nevada) et au Deutscher Tonkünstlerverband à Münster (Allemagne). Il a donné des cours dans le cadre du programme estival de piano à Interlochen, dans le Michigan.

M. Sharpe est examinateur principal en piano et en pédagogie du piano pour les examens du CRM. En outre, M. Sharpe a été réviseur pour des documents de la Frederick Harris Music Company et a présenté des ateliers portant sur leurs publications à des associations de professeurs de piano d'un bout à l'autre des États-Unis. Il a fait des présentations lors de congrès musicaux locaux, régionaux, nationaux et internationaux, notamment ceux de la CFMTA, de la MTNA et de l'EPTA (Association européenne des professeurs de piano) sur divers sujets, notamment le développement de la mémoire musicale et comment relier le titre à l'enseignement – en donnant vie aux images musicales. Ses élèves de piano ont remporté les plus hautes distinctions lors de concours et d'examens musicaux. M. Sharpe est récemment revenu à l'Île-du-Prince-Édouard pour s'établir à Stratford. Il est président de l'Orchestre symphonique de l'Île-du-Prince-Édouard et est membre de l'association des professeurs de piano de l'Î.-P.-É. (PEIRMTA).